
ZÁPIS 

z jednání vedení dne 28.8.2023 

 

Přítomni: MgA. Michálek, Ing. Horníčková, JUDr. Valová, prof. Medek, doc. Hlavica, Mgr. Pospíchal 

Omluven: MgA. Indrák 

 

1.Informace rektora: 

 Dny vzdělávací činnosti 2023 ve dnech 7. – 8.9. v Praze, první den účast rektor, druhý den – 
účast doc. Hlavica, JUDr. Valová, Ing. Kokeš (OVIS) a prof. Medek (ještě upřesní), 

 ČD prof. E. Charpentier na Mendelu 13.9. – účast pror. Medek, 
 Grant Rudolfa Firkušného – příprava benefičního koncertu pro sponzory – termín bude 

upřesněn, zahájena příprava PR videa, 
 Phil Williams Lewis (Atlanta) – informace o nabídce natáčení Lišky Bystroušky – předáno 

děkance HF, 
 Směrnice whistelbowing – zpracována a podepsána, bude zveřejněna na webu – Mgr. 

Pospíchal, 
 Umělá inteligence – proběhla diskuse, do konce září proběhne interní školení pro 

administrativu, příprava kurzů pro pedagogy, 
 Cena města Brna – přišla výzva k nominacím, bude projednáno i na KR, 
 Nominace do RVŠ – byla diskutována potřeba nového zástupce za JAMU v ekonomické 

komisi, rektor projedná s předsedou AS JAMU, 
 Astorka – diskuse nad pravidly a systému ubytování, bližší informace budou předány 

ředitelem kolejí na KR 4.9., 
 Animace výroční zprávy – ve fázi zpracování, 
 Příprava celoškolského běhu dne 12.10. – informace Mgr. Pospíchal, 
 Vyhodnocení RUV – jednání rady RUV se zúčastní rektor,  
 MŠMT – doktorské studium – proběhlo jednání 4 UVŠ, zatím v řešení, 
 Budova rektorátu Beethovenova – na MMB zaslána žádost o možnostech dalšího postupu 

v řešení nebytových prostor pro účely rektorátu, zítra setkání s náměstkyní primátorky, která 
podá informace z jednání porady vedení MMB – účast rektor a kvestorka, 

 EXPO Japonsko 2025 – informace rektora o schůzce s Otomarem Slámou ohledně přípravy 
prezentace JAMU – bude projednáno na KR 4.9., 

 Vyvěšování české a ukrajinské vlajky – projednání na KR 4.9., 
 Společné zahájení akademického roku 2024/25 brněnských univerzit – v řešení, 
 Spolupráce s Janou Kubáčovou z Letní hudební akademie Kroměříž, 
 Informace o setkání s doc. Chládkovou 
 Setkání s odbory – očekáváme návrh termínu jednání – mezitím upřesněno na 19.9.2023; 

 
2. Informace kvestorky: 

 Databáze zástupců JAMU – příprava seznamu zástupců JAMU – zaslat do 31.8., 
 CRP – zrušen, očekáváme stanovisko MŠMT ohledně náhradního řešení, 
 NPO – vše zahájeno, zakázky budou vyhlášeny do konce srpna, všechny činnosti běží dle 

plánu; NPO MKČR Mobility očekáváme výstupy z fakult, 



 OP JAK PhD – podklady k rozhodnutí odeslány na MŠMT; OP JAK ESF/ERDF – čekáme na 
vyhlášení výzvy, 

 Rekonstrukce Astorky – informace o podání námitek firmou, která nebyla vybrána – v řešení; 

3. informace pror. Valové: 

 Zpráva o hodnocení kvality – zaslána fakultám k připomínkám,22.9. bude předložena UR 
JAMU, 

 Stav kompletace předpisů ke kvalitě – projednáváno s právním odd., poté bude zasláno 
fakultám a následně ke schválení AS JAMU, 

 Akreditace PhD DF – zpracována a odeslána členům UR JAMU, zasedání UR JAMU dne 22.9.; 

4. Informace pror. Hlavici: 

 Plán rovných příležitostí JAMU: 22.8. proběhla první série individuálních rozhovorů, 
zúčastnilo se 6 lidí z plánovaných 10.  4.9. proběhne druhá série. 4.9. ve 13 hodin také 
proběhne prezentace K. Kaňokové pro JAMU o účelu, průběhu a možných přínosech plánů 
rovných příležitostí. Paní E. Pešková pozve všechny pracovníky JAMU. Na 19.9. pak budeme 
plánovat skupinové rozhovory s vybranými skupinami pracovníků. Další fází pak (nejspíš v 
říjnu) bude dotazníkové šetření.  

 Národní studie týkající se genderově podmíněného násilí na veřejných vysokých školách a 
ústavech Akademie věd ČR: 5. září proběhne on-line informační a koordinační schůzka (první 
z celkem asi čtyř – 1. úvodní informační setkání, 2. koordinační setkání před spuštěním sběru 
dat, 3. průběžné koordinační setkání při sběru dat, 4. závěrečná prezentace výsledků). Podle 
předběžných informací se po nás bude chtít: 1. poskytnutí základních statistických dat k 
poslednímu dostupnému datu (např. k 31. 12. 2022) o složení zaměstnanců a zaměstnankyň 
a studujících dle funkčního zařazení a stupně studia a pohlaví, 2. koordinace s IT oddělením 
Vaší instituce a dalšími relevantními útvary při rozesílání odkazu na dotazník, 3. komunikace s 
organizátorem - Národním koordinačním centrem Gender a věda Sociologického ústavu AV 
ČR (např. zprostředkování dotazů respondentek a respondentů apod.), 4. v případě VŠ 
komunikace s kontaktními osobami na úrovni organizačních složek Vaší instituce, které 
budou ustanoveny za účelem vyšší návratnosti dotazníku dle organizačních potřeb Vaší 
instituce, 5. zajištění agregovaných administrativních dat. M. Hlavica na koordinační schůzce 
zjistí detaily. 

 SAR board meeting (23.-24.11.): v rámci zasedání rady SAR připravíme na 23.11. od 17 hodin 
v Hybernské setkání zástupců SAR a reprezentantů výzkumu v ČR (MŠMT, GAČR, TAČR, 
univerzity atd.), kde budeme představovat a propagovat umělecký výzkum. 7. září máme v 
Praze schůzku (prorektoři pro výzkum UVŠ + Marcel Kraus), kde probereme program a 
seznam hostů. Ještě před samotnou akcí proběhne 21.11. v Hybernské vernisáž výstavy 
umělecko-výzkumných projektů AVU a přímo 23.11. od 14 hodin setkání AHIC (viz dále).  

 Týden vědy a techniky Akademie věd ČR (6.–12. listopadu): i letos se zapojíme, za HF 
vystoupí J. Michálková Slimáčková, nominace za DF bude známa na začátku září.  

 AHIC (Arts, Humanities and Creative Technology Innovation Centre): závěrečný workshop k 
přípravě společného prohlášení ("zakládací listiny") proběhne 11. září v 10:00 v Praze. 
Pozvány jsou všechny umělecké VŠ a fakulty. Výsledkem by měl být dokument, který nakonec 
podepíší všichni rektoři/děkani.  

 Teritoria umění (každoroční konference doktorandů českých a slovenských UVŠ, letos bude 
2. – 3. 11. na AMU): proběhla výběrová komise, JAMU bude mít jednoho zástupce.  

 OP JAK Excelence ve společenském a humanitním výzkumu: HF navrhla několik konkrétních 
možností obsahu projektu, DF předběžně vyjádřila zájem. Čekáme, až AMU svolá koordinační 



schůzku (v září v Praze to budeme urgovat). Otázkou ale také je, jaký bude požadavek na 
spolufinancování a zda to pro nás bude únosné.  

 Směrnice o střetu zájmů v kvalifikačních řízeních: v červnu byla schválena (což ocenil i NAÚ – 
viz letní korespondence s Pizingerem) a současně bylo zveřejněno pořadí prorektorů pro 
zastupování. Pořadí proděkanů na žádné z fakult zřejmě ještě nebylo zveřejněno, bude 
urgováno. 

 TAČR, program SIGMA – podpořený projekt JAMU: Projekt DF a VUT Pasportizace divadel a 
hracích prostor (hlavní řešitel B. Chládková, doba řešení 09/2023–11/2026, celkové náklady 
JAMU 5.297.829 Kč, intenzita podpory 80 %) uspěl a bude podpořen. Uspěla i UMPRUM 
(Evropský typografický korektor), neuspěla AVU (Digitální neuronová síť – Virtuální 
futuroložka), UMPRUM (Fotobioreaktor) a AMU (Umělecké vzdělávání z domova). Uchazeči 
podali do veřejné soutěže 379 návrhů projektů, z nichž 64 TAČR podpořil. Míra úspěšnosti: 
16,9 %. V pozici hlavního žadatele byla nejúspěšnější Univerzita Karlova se svými 14 projekty 
a Masarykova univerzita s osmi projekty.  

 TAČR, program ÉTA – oceněný projekt JAMU: Projekt Komplexní skríningový diagnostický 
systém GIS (hlavní řešitel FSS MUNI, za JAMU hlavní řešitel M. Hlavica) se stal vítězem Cen TA 
ČR 2023 v kategorii SPOLEČNOST. Slavnostní předávání cen proběhne 2. 11. v Historické 
budově Národního muzea. (Informace je zatím neveřejná, až koncem října TAČR vydá 
tiskovou zprávu).  

 Modul 1 Metodiky 17+: Termín odevzdání výsledků MŠMT stanovilo na 20. října. Návrhy 
řeším s proděkany pro výzkum, máme možnost nominovat 4 výsledky, takže každá fakulta 2. 
Předběžně už máme vybráno.  

 Definice uměleckého výzkumu na JAMU: zatím není hotová, HF návrh doplnila, DF připravuje 
"position paper".  

 Studie CERGE – IDEA rozdíly nákladnosti výzkumu a výuky na vysokých školách: Odborná 
studie dokazující (poměrně přesvědčivě), že sociální a humanitní vědy jsou podfinancované, 
nejen v oblasti vědy, ale i ve vzdělávání (KEN). Hlavní závěry: "Výsledky ukazují, že ačkoliv v 
minulosti platilo, že je podstatně méně nákladné dělat vysokoškolský VaV ve SHUV než 
ostatních vědních oblastech, v posledních letech se tento rozdíl výrazně zmenšil a přiblížil k 
proporcím ve vyspělých západoevropských zemích, kde v tomto velký rozdíl nikdy nebyl." či "Z 
toho plyne, že současný rozptyl KENů vypadá výrazně přestřelený v neprospěch studijních 
programů v SHUV oblasti, a že nastal nejvyšší čas je přepočítat v souladu se současnou 
ekonomickou realitou. Každým dalším rokem, kdy zůstávají KENy beze změny, je 
vysokoškolská výuka v SHUV oblasti podfinancovaná a musí být buď dotovaná z jiných zdrojů 
anebo je odsouzena třít bídu s nouzí." Více zde: https://idea.cerge-ei.cz/zpravy/rozdily-
nakladnosti-vysokoskolskeho-vyzkumu-a-vyuky-2  

 Nový Bauhaus: seznamovací schůzka s kolegy z MENDELU proběhla před prázdninami 
(exkurze v DNO), železo budeme dále kouti, další krok bude schůzka na FAVU 13. září ohledně 
možností spolupráce v herním designu. 

 Studijní cesta do Bruselu DZS|CZELO (16. - 18. 10.): hlavně networkingová akce pořádaná 
Domem zahraniční spolupráce (prezentace od Stockholm Trio, UniLion, The Guild a European 
Alliance for Social Sciences and Humanities, prezentace Stálého zastoupení České republiky 
při EU, setkání se zástupci belgických univerzit, setkání se zástupci Stálého zastoupení Belgie 
při EU, diskuze nad prioritami belgického předsednictví atd.); 
 
 
 
 



5. Informace pror. Medka: 

 Provést rešerši ohledně velkých nadací a jejich zaměření vzhledem k potenciálnímu využití v 
rámci koncepčně pojatého foundraisingu. 

 Zjistit potřeby součástí vzhledem ke zrušení CRP. 
 VZ JAMU 2023 – zpracována, probíhá distribuce dle rozdělovníku – Mgr. Mikulicová. 

 

Další porada vedení se uskuteční v pondělí 11.9.2023 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 

 

Zapsala: D. Moláková    verifikoval: MgA. Michálek a vedení 


